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¢ GMT De voorraad IC medicatie ziet er gunstig uit, IG] en LCG kopen grote partijen op en dat gaat goed.

Afname bezetting IC helpt ook mee.

eo [7 er komt maogelijk geen export verbod op mondkapjes buiten de EU. BZ is voar vrije wereldhandel. Fr

zal grote extra druk op de voorrade komen als wereldwijd burgers mondkapjes gaan dragen.

se 7: grote druk op verpleeghuizen. Balanceren tussen versoepelen want er is veel druk naar aanhouden

maatregelen ivm groot transmissie risico.

Apps

Doel: Het gaat om de ondersteuning van het huidige GGD contactonderzoek, met de verwachting om een groter

en sneller bereik te hebben. Dit proces gaat van dagen naar seconden.

Proces app ontwikkeling: vrijdag zijn de minimale criteria vastgesteld, dit waren de uitgangspunten voor de

marktconsultatie. Daarbij is rekening gehouden met maatschappelijke effecten van dergelijke apps en geluisterd

naar signalen uit de samenleving (Amnesty, wetenschap)

4 tracks voor de apps:

- Slim traceren

Thuis rapporteren
- Andere relevante bijdragen aan het coronavirus

-  Randvoorwaarden waaraan de apps zouden moeten voldoen

Er zijn 8 partijen geselecteerd door multidisciplinaire teams. Deze krijgen nu een briefing door GGD en RIVM.

Deze partijen moeten de broncode vrijgeven. Vandaag bereiden de partijen een demo voor. Morgen en

overmorgen kan heel NL deze met een livestream volgen en reageren.

Zondag moet de leveranciers aangeven wat ze hebben gedaan met alle input.

Maandag wordt een advies geformuleerd vergezeld van maatschappelijke en wetenschappelijke impact.

EU heeft uitgangspunten geformuleerd waaraan Corona-apps moeten voldoen in Europa. Deze eisen zijn

meegenomen in de NL-app creatie.

Gebruik app geheel op vrijwillige basis voor de duur van de crisis.

Mediabeeld

eo De meeste aandacht gaat uit naar ‘schrijnende situaties’ in verpleeghuizen. Belangenpartijen reageren

uitgebreid op de CBS-cijfers van gisteren en benadrukken het belang van goede bescherming; V&VN roept

op tot aanscherping van de RIVM-richtlijnen. Naast alarmerende cijfers over het aantal overleden

bewoners, blijven signalen komen over tekorten aan beschermingsmiddelen, mentale druk op personeel

(het dilemma om te wel/niet te werken zonder bescherming, het verlies van dierbare cliénten) en onrust

bij cliénten door de lockdown en het gemis van dierbaren.

e De Kamer is niet gerustgesteld over de corona-aanpak in verpleeghuizen; Waarom sterven er steeds meer

ouderen in verpleeghuizen ondanks het bezoekverbod? De Kamer spreekt van een ernstige

inschattingsfout door alle focus op de ziekenhuizen te leggen en de verpleeghuizen tot voor kort 'te

negeren'.
® In het debat wordt ook verschillende keren terug- en vooruitgekeken, nu nieuwe besluiten volgende week

pas weer aan bod komen. “..wat je duidelijk proeft, is dat iedereen de behoefte heeft om - hoe
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voorzichtig ook -

weer vooruit te kijken,” aldus Frits Wester. Beschermingsmiddelen vormen tijdens het

debat de bron van kritiek op De Jonge en media schrijven dat het geduld in de kamer opraakt.

* De mondkapjes - die in buurlanden worden geadviseerd, maar in vooralsnog Nederland niet - komen nu dan

toch ‘in beeld’, zo stellen media. Want als zij het doen, kunnen wij het dan niet toch beter ook doen? Dat

was volgens NRC de teneur de afgelopen dagen — in de samenleving, maar zeker ook tijdens de briefing

van het RIVM en het daaropvolgende debat.

e Als derde wordt de focus op het belang van het vinden van een vaccin groter nu groepsimmuniteit op korte

termijn geen uitweg lijkt te bieden uit de crisis. 'Ratrace naar een vaccin' -landen zijn ineen

bloedstollende exercitie gestapt nog dit jaar en vaccin te ontwikkelen. Al leert de ervaring dat dit meestal

veel langer duurt, aldus Volkskrant.

o Verder dreigt de anderhalvemetersamenleving, zoals Klaas Dijkhof gisteren zei, een karikatuur te worden.

Op social media worden grappige filmpjes gedeeld waarin eten en drinken geserveerd (gegooid) wordt op

1,5 meter afstand.

Reacties op CBS-cijfers over sterfte in verzorg- en verpleeghuizen

e Verschillende zorgorganisaties hebben met afgrijzen kennisgenomen van de CBS-cijfers over de sterfte in

verzorgings- en verpleeghuizen, dat schrijft ANP.

s Volgens de branchevereniging ActiZ zijn de cijfers "verschrikkelijk, maar helaas niet verrassend”. Een

woordvoerder noemt de ziekte "een sluipmoordenaar, die de meest kwetsbare mensen tot slachtoffers

maakt". Volgens ActiZ is het hoog nodig dat er meer beschermende middelen en tests komen voor de

zorgverleners, hoewel men realistisch moet blijven. "Er is sprake van schaarste, dus we moeten de

middelen inzetten waar deze het hardst nodig zijn."

° van IBEIEED] BEDnoemt de cijfers ‘pijnlijk’. Volgens hem onderstrepen de resultaten waarom

het zo belangrijk is om meer beschermingsmiddelen en testmaterialen in te zetten in verzorgingstehuizen.

"Verzorgenden kunnen het virus meenemen, waarna het z'n gang kan gaan in de huizen. Dit krijg je ervan

als je moet werken zonder genoceg tests of bescherming." V&VN zegt dat de huidige richtlijnen van het

RIVM niet voldoende zijn. Er is veel onzekerheid over of iemand wel of niet besmettelijk is.

"Wijkverplegers voelen zich niet veilig", vertelt Heyne die klachten binnenkrijgt via een meldpunt.
. aneo EERE noemt de vele corona-sterfgevallen ‘verschrikkelijk’ maar wil de cbs-cijfers

graag ‘in perspectief plaatsen’. “Veel mensen hebben de neiging om nu te roepen: wat is er toch mis

gegaan in de verpleeghuizen? Maar ze doen het heel goed in de verpleeghuizen.” Den Haan vergelijkt de

sterftetoename in de verpleeghuizen (twee keer zo hoog in week 14) met die in particuliere huishoudens

(1,5 keer zo hoog). “...Als je de sterftecijfers tegen elkaar afzet, verdienen verpleeghuizen alle lof. (...) ...je

kunt het virus onmogelijk overal buiten de deur houden.”

. kso-pcosEEEZNERETYIEE “Dit zijn dramatische cijfers waar we al bang voor waren. Het maakt

duidelijk dat er een onzichtbare ramp gaande is in de verpleeghuizen. (...) ..voor een belangrijk deel heeft

deze stille crisis ook te maken met een gebrek aan beschermingsmaterialen. De discussie of de overheid te

laat heeft ingegrepen in de verpleeghuizen wil ze niet voeren.

® invullen over de persoonlijke situatie van de medewerkers, welke verschijnselen hij precies heeft. Dan denk

ik: nee, nee, nee. Als wij hier in het heetst van de strijd bezig zijn, moeten we snel een test kunnen doen,
zodat je binnen 24 uur een resultaat krijgt. Dat moet echt beter.”

e In het debat in de Kamer spraken politieke partijen van ‘een ramp’ (PvdA) en ‘een dramatische situatie’

(Denk) in de verpleeghuizen. “Heeft het kabinet wel voldoende gedaan om dit drama te voorkomen?”,

vroeg 50Plus-Kamerlid Henk Krol zich af. “Hoe kan het virus zo om zich heen grijpen terwijl de instellingen

vrijwel op slot zijn?” Verschillende partijen vrezen dat er grote inschattingsfouten zijn gemaakt,

bijvoorbeeld door medewerkers met klachte

Dossier Nederlandse Vereniging voor Autisme

e Eris grote psychische nood onder mensen met autisme en een verstandelijke beperking die leven in een

instelling. De coronamaatregelen van zorginstellingen hebben geleid tot een toename van angst,

depressie, eenzaamheid, stress, automutilatie en agressie, stelt de Nederlandse Vereniging voor Autisme

in een dossier dat vrijdag wordt gepresenteerd.

6 ontvangt geen of minder thuiszorg meer
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o Uit onderzoek van Patiéntenfederatie Nederland onder bijna 1400 respondenten blijkt dat kij een derde van

de mensen die thuiszorg of ondersteuning ontvingen van een wijkverpleegkundige, de overkoepelende

organisatie zonder overleg heeft besloten in verband met corona minder of geen zorg te verlenen.

Volgens de federatie leidt dat soms tot soms zeer schrijnende situaties. Uit het onderzoek wordt duidelijk
dat ruim 60% van de cliénten redelijk tot in sterke mate negatieve gevolgen ervaart en dat 88% zich

zorgen maakt. De Patiéntenfederatie maakt zich in ieder geval zorgen. Niet alleen om de wanhopige

mensen die zeggen het door de afgeschaalde zorg niet meer te zien zitten, maar ook vanwege het

onderzoek naar de situatie onder mantelzorgers. Bij 63% is er iets gewijzigd door de coronacrisis. De helft

geeft minder of geen ondersteuning meer. Dit omdat ze worden geweigerd, bang zijn om zelf besmet te

raken en of besmettelijk te zijn en er geen beschermend materiaal is.

Welke oproepen worden gedaan?
e De Verenging voor Autisme doet een oproep aan kabinet, Tweede Kamer en de Vereniging

Gehandicaptenzorg Nederland om “mee te denken over een manier waarop dit leed [van mensen met

autisme en een verstandelijke beperking die leven in een instelling] binnen afzienbare termijn verlicht kan

worden”.

Trends in vertrouwen in de overheid

® Politiek commentator Frits Wester ziet dat het wekelijkse debat in de Kamer over de coronacrisis langzaam

begint te veranderen. "Gingen de eerdere debatten vooral over het blussen van de brand, nu wordt er

weer voorzichtig naar de toekomst gekeken. (...) Premier Rutte deed zijn best om de verwachtingen op

vergaande versoepelingen van de intelligente lockdown te temperen. Maar wat je duidelijk proeft, is dat

iedereen de behoefte heeft om - hoe voorzichtig ook -

weer vooruit te kijken."

Opiniepeilingen

* Bij Telegraaf’s Stelling van de dag is zijn de 6644 deelnemers verdeeld over de stelling of een versoepeling

van de quarantaine in zicht is (48& oneens, 41% eens). Een groot aantal respondenten vindt niet dat de

regels soepeler moeten worden. 67% zegt een tweede coronagolf te vrezen als de regels soepeler worden.

Dat andere Europese landen als Oostenrijk en Denemarken een aantal regels opheffen, wordt gezien als

een goed teken. Mocht er een versoepeling komen, dan verwachten veruit de meeste respondenten dat

de scholen na de meivakantie weer open zullen gaan. Velen denken dat met name het basisonderwijs dan

weer van start kan gaan. Bijna niemand gelooft dat grote evenementen zoals festivals en grote concerten

in 2020 nog zullen worden gehouden. Voor de verdere toekomst verwacht driekwart dat Nederland vaker

in lockdown zal moeten.


